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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 79 (alm. del) stillet af 
Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalg den 16. december 2005.

Spørgsmål 79
"Vil ministeren udvide undersøgelsen om sygehusenes udledning til vand-
miljøet til at omfatte solgt medicin i primærsektoren?"

Svar
Som tidligere oplyst i mit svar på spørgsmål nr. 60 er jeg indstillet på, at 
Miljøstyrelsen ser nærmere på problematikken om medicinrester. Dette re-
sulterer ikke nødvendigvis i, at der iværksættes flere undersøgelser, end 
dem der allerede er sat i værk. Miljøstyrelsen vil som nævnt i svaret på 
spørgsmål 78 løbende vurdere behovet på det foreliggende grundlag. Des-
uden vil Miljøstyrelsen gå i dialog med Kommunernes Landsforening i rela-
tion til spildevandstilladelser. 

Miljøstyrelsen har i øvrigt i en litteraturudredning fra 2002 om human medi-
cin i miljøet foretaget en miljøvurdering af de mest anvendte lægemiddel-
grupper og enkeltstoffer fra primærsektoren. Dette indbefatter en beregnet 
”worst case” koncentration af de mest anvendte humane lægemidler fra 
primærsektoren i udløb fra renseanlæg under antagelse af, at medicinen 
ikke omsættes i mennesket og heller ikke nedbrydes i renseanlægget. Un-
der disse urealistiske forhold er der i projektet identificeret et fåtal af læge-
midler, som potentielt kan resultere i miljøeffekter.
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